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Abstract (en)
High-speed centrifuges with a vertical spindle are usually not mounted fixedly with respect to the centrifuge frame in order to avoid high forces and
vibrations of the bearings and frame which can arise due to possible unbalances of the drum caused by operation. It is proposed to design the
support of the bearing housing (7) of the spindle (5) bearing the drum (6) with respect to the centrifuge frame (8) by means of a pin bearing (9, 10
and 21, 22) and (14, 15 and 29, 30) which is swivellably movable about two axes intersecting at 90 DEG in such a way that, on the one hand, the
tensile forces of a drive belt (3) exert no influence on the spindle position and, on the other hand, an elastic return of the spindle into the vertical
position can be integrated in this bearing.

Abstract (de)
Schnellaufende Zentrifugen mit vertikaler Spindel werden üblicherweise nicht starr gegenüber dem Zentrifugengestell gelagert, um hohe Kräfte und
Erschütterungen von Lagern und Gestell zu vermeiden, die durch mögliche betriebsbedingte Unwuchten der Trommel entstehen können. Es wird
vorgeschlagen, die Abstützung des Lagergehäuses (7) der die Trommel (6) tragenden Spindel (5) gegenüber dem Zentifugengestell (8) durch eine
um zwei sich unter 90° kreuzende Achsen schwenkbewegliche Bolzenlagerung (9, 10 bzw. 21, 22) und (14, 15 bzw. 29, 30) so zu gestalten, daß
zum einen kein Einfluß der Zugkräfte eines Treibriemens (3) auf die Spindelposition erfolgt und zum anderen eine elastische Spindelrüchführung in
die vertikale Lage in diese Lagerung integriert sein kann.
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